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Zápis z jednání Finančního výboru ZMO Pardubice V  

dne 28. 5. 2024 

Přítomni:  Ing Jaroslav Kňava, předseda finančního výboru, Petr Hemský, Michal Hrabák, MBA, 
Karolína Štefková, Ing. Miloš Vendolský, Josef Talácko (po část jednání),  

 Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE - tajemnice finančního výboru 
 Omluven:    
 
Finanční výbor byl usnášeníschopný. 
 

 
Program jednání finančního výboru:  

1. Návrh závěrečného účtu MO Pardubice V za r. 2023 

2. Čerpání rozpočtu MO Pardubice V v období leden-duben 2024 

3. Různé 

Předseda finančního výboru Ing. Kňava přivítal na jednání nového člena finančního výboru Ing. 
Vendolského a ostatní členy výboru. Materiály ke všem bodům jednání obdrželi členové finančního 
výboru s předstihem e-mailem, aby se s nimi mohli předem seznámit. K zaslaným materiálům nebyl 
před jednáním podán žádný dotaz ani požadavek na doplnění informací. Nikdo z přítomných rovněž 
neměl připomínky proti programu jednání. Předseda dal hlasovat o navrženém programu.  
Výsledek hlasování o programu: Pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

Poté se již přešlo k jednotlivým bodům programu. 

Ad 1) Finanční výbor se věnoval návrhu závěrečného účtu vč. finančního vypořádání za r. 2023 
doplněný o finanční vypořádání s městem. V rámci závěrečného účtu se finanční výbor zabýval 
čerpáním rozpočtu za r. 2023 vč. čerpání rezerv, dále návrhem finančního vypořádání vč. vypořádání 
sociálního fondu za r. 2023, rozpočtovými opatřeními navrženými v rámci finančního vypořádání, 
přehledovými a informativními tabulkami (např. přehledem poskytnutých dotací dle příjemců, 
přehledem přijatých dotací, přehledem o čerpání na položce společenské akce MO, přehledem o 
stavu a pohybu majetku a o pohledávkách atd.) a informativní tabulkou s upraveným rozpočtem MO 
Pardubice V na r. 2024 po zahrnutí všech navrhovaných rozpočtových opatření. Vedoucí OE 
upozornila na možnost nahlédnout do účetní závěrky a zprávy z přezkoumání. 

Vedoucí ekonomického odboru dále rozebrala jednotlivé materiály a upozornila na nejdůležitější 
informace, které v nich jsou uvedené. K rozdělení v rámci finančního vypořádání za r. 2023 zbývá 
částka 4 712 530,83 Kč, která se zapojuje do rozpočtu na r. 2024 pěti navrženými rozpočtovými 
opatřeními (větší část prostředků již byla zapojena do schváleného rozpočtu na r. 2024 nebo do 1. 
změny rozpočtu na r. 2024). Ze sociálního fondu to je zbývající částka 725 742,58 Kč, která se 
zapojuje dvěma rozpočtovými opatřeními. Zbývající ušetřené či nevyčerpané prostředky z r. 2023 se 
převádějí do rezervy rozpočtu a menší část z nich bude rovněž použita na doplnění zálohového 
přídělu do soc. fondu dle pravidel pro hospodaření s fondem. V sociálním fondu jsou zbývající 
prostředky z r. 2023 v rámci finančního vypořádání navrženy k převedení do rezervy sociálního fondu. 
Použití těchto prostředků se pak bude dále řešit v rámci 2. změny rozpočtu, která se bude 
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projednávat na červnovém jednání spolu se závěrečným účtem, ev. v dalších změnách rozpočtu. 
Vedoucí OE dále informovala např. o tom, že dotace poskytnuté z rozpočtu MO Pardubice V v r. 2023 
příjemci využili dotace plně na stanovený účet, pouze v jednom případě nebyla dotace plně 
vyčerpána a příjemci řádně vrátil nevyčerpanou část na účet městského obvodu. Ing. Vendolský se 
dotázal na výši pohledávek za pokuty z přestupků uvedených v tabulce s přehledem pohledávek. 
Vedoucí OE sdělila, že se jedná o celkový objem pohledávek ke konci r. 2023 a uvedla, že městský 
obvod se přednostně snaží využívat daňovou exekuci, ale bohužel u přestupků je velký počet 
poplatníků, kteří nemají žádné zabavitelné prostředky a nedoporučuje je k předání ani soudní 
exekutor. 

Vedoucí ekonomického dále odboru informovala o tom, že při přezkumu hospodaření městského 
obvodu za r. 2023 nebyly zjištěny žádné nedostatky v hospodaření městského obvodu, proto může 
v usnesení k závěrečnému účtu pro MO Pardubice V být uvedeno, že zastupitelstvo souhlasí 
s hospodařením MO bez výhrad. 

Dále byl finančnímu výboru předložen následující návrh usnesení zastupitelstva MO: 

Zastupitelstvo městského obvodu Pardubice V projednalo závěrečný účet MO Pardubice V  
za r. 2023 a: 

1) Souhlasí s celoročním hospodařením MO Pardubice V v roce 2023 bez výhrad. 

2) Bere na vědomí komentář k rozboru hospodaření za r. 2023, komentář k návrhu finančního 
vypořádání za r. 2023, komentář k navrženým rozpočtovým opatřením a přehledové a 
informativní tabulky, které jsou uvedené v důvodové zprávě, a přílohy závěrečného účtu.  

3) Schvaluje návrh finančního vypořádání za r. 2023 vč. návrhu finančního vypořádání sociálního 
fondu za r. 2023 uvedené v důvodové zprávě. 

4) Schvaluje rozpočtová opatření navržená v rámci závěrečného účtu za r. 2023, která jsou uvedená 
v 6. části důvodové zprávy v bodech č. 1-5. 

Předseda finančního výboru vyzval přítomné členy finančního výboru, aby se vyjádřili k materiálům a 
aby vznesli dotazy. Nikdo z členů finančního výboru již neměl k materiálům ani k návrhu usnesení 
k závěrečnému účtu další dotazy. 

Vedoucí ekonomického odboru dále upozornila, že by ještě mohlo dojít k úpravě údajů ve finančním 
vypořádání (v důsledku přepočítání prostředků v rámci finančního vypořádání s městem, kvůli 
zaokrouhlování, příp. kvůli úpravě textu usnesení k návrhu závěrečného účtu dle pokynu z města). 
Pro případ, že bude nutné takové případné úpravy ještě zapracovat do závěrečného účtu, je vhodné 
přijmout usnesení, že tyto úpravy může provést vedoucí OE, která by pak o nich informovala finanční 
výbor e-mailem a ten by se již kvůli tomu nescházel. Případné rozdíly ve finančních prostředcích by se 
pak řešily přes položky týkající se finančního vypořádání, ev. konsolidačních příjmů nebo výdajů a 
rezervy rozpočtu.   

Usnesení: 
Finanční výbor projednal návrh závěrečného účtu za r. 2023, jehož součástí je návrh finančního 
vypořádání za r. 2023 vč. finančního vypořádání sociálního fondu a finanční vypořádání s městem, 
návrh rozpočtových opatření, kterými se zbývající prostředky z r. 2023 zapojí do rozpočtu na r. 2024 
a do rozpočtu sociálního fondu na r. 2024, přehledové a informativní tabulky a návrh usnesení 
k návrhu závěrečného účtu za r. 2023 a doporučuje je zastupitelstvu MO k přijetí. 
Pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
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Usnesení: 
Finanční výbor souhlasí s tím, že pokud dojde k úpravě ve finančním vypořádání za r. 2023  
(v důsledku přepočítání prostředků v rámci finančního vypořádání s městem, kvůli zaokrouhlování, 
příp. kvůli úpravě textu usnesení k návrhu závěrečného účtu dle pokynu z města), promítne vedoucí 
OE tyto změny do závěrečného účtu městského obvodu. Tyto úpravy budou provedeny před 
vyvěšením návrhu závěrečného účtu a v případě, že to nebude již technicky možné, budou úpravy 
předloženy přímo na jednání zastupitelstva MO. Takové úpravy finančních prostředků budou přitom 
řešeny přes položky týkající se finančního vypořádání, ev. konsolidačních příjmů nebo výdajů a 
rezervy rozpočtu. O takových úpravách bude vedoucí OE informovat členy finančního výboru pouze 
e-mailem a finanční výbor se nebude v takovém případě již scházet.  
Pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 

Ad 2) Finanční výbor se zabýval čerpáním rozpočtu (rozborem hospodaření) za období leden-duben 
2024.  Součástí materiálu bylo rovněž čerpání rezerv, čerpání plánu společenských akcí a doplňující 
údaje k čerpání na položce péče o zeleň, prvky a hřiště a na položce opravy a údržba komunikací. 
Vedoucí OE podala stručný přehled o nejdůležitějších ukazatelích, mj. např. upozornila na vysoký 
výběr místního poplatku za komunální odpad. Předala také informace získané z OIS ÚMO o větších 
akcích v rozpočtu (např. Relaxační zóna stará plovárna je dokončená, pro chodníkové hry se hledají 
vhodné lokality, akce stavební úpravy u MŠ Dražkovice je dokončená, další větší akce se budou 
soutěži nebo jsou již vysoutěžené).  

Ing. Vendolský vznesl dotaz na dětské hřiště Bobr. Vedoucí OE odpověděl, že nejprve musí město 
zlikvidovat stavbu v uvedeném místě a následně by zde chtěl městský obvod zřídit hřiště.  Předseda 
finančního výboru Ing. Kňava doplnil, že odstranění staré stavby město již vysoutěžilo. M. Hrabák, 
MBA, se dotázal, kolik je na uvedené hřiště vyčleněno v rozpočtu městského obvodu. Vedoucí OE 
sdělila, že v rozpočtu je částka 2,45 mil. Kč. Ing. Vendolský se zeptal na termín odstranění původní 
stavby, předseda finančního výboru odpověděl, že vysoutěženo již je, ale termín odstranění stavby 
není zatím stanoven. Pak připomněl historii objektu U Bobra. Městský obvod měl v minulosti zájem o 
jeho převzetí a provozování (např. restaurace, prostory pro různou zájmovou činnost atd.), ale město 
objekt městskému obvodu do správy nepředalo. Nyní je objekt ve špatném stavu, je nutné ho 
zbourat a městský obvod má zájem na vybudování hřiště v uvedeném místě, proto má již v rozpočtu 
připravené prostředky. Ing. Vendolský se dotázal, zda se letos podaří tyto prostředky vynaložit. 
Předseda finančního výboru uvedl, že skutečně bude záležet na postupu města. Předseda finančního 
výboru se zeptal, zda má ještě k materiálu někdo připomínky či dotazy. P. Štefková uvedla, že 
nesouhlasí s velkým dluhem našeho státu, ale že toto náš městský obvod nemůže ovlivnit.  

Usnesení: 

Finanční výbor bere na vědomí čerpání rozpočtu za období leden-duben 2024 (rozbor hospodaření 
k 30. 4. 2024). 
Pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

 

Ad 3) Finanční výbor se zabýval žádostí ZŠ a Praktické školy Svítání, o. p. s.,  
o příspěvek z rozpočtu městského obvodu ve výši 20 tis. Kč do veřejné sbírky určené na pořízení 
svozového autobusu pro přepravu dětí z místa jejich bydliště do školy a zpět. Předseda finančního 
výboru stručně shrnul informace k této žádosti. P. Štefková sdělila, že se seznámila s účetní závěrkou 
této školy a podle jejího názoru má škola dostatek prostředků, aby si autobus pořídila i bez příspěvku 
městského obvodu. P. Hrabák, MBA, vyjádřil názor, že se jedná pouze o malou částku a že podle něj 
je škola Svítání dobrá instituce.  Vedoucí OE ještě doplnila, že by v případě schválení poskytnutí 
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prostředků nešlo o dotaci dle programu pro poskytování dotací, spíše by to byl dar, protože se jedná 
o příspěvek do veřejné sbírky s transparentním účtem s vymezeným účelem. Žádost je adresovaná 
zastupitelstvu a radním, rozhodovat by měly tyto orgány. Předseda finančního výboru naformuloval 
návrh usnesení finančního výboru k tomuto bodu, o kterém se následně hlasovalo. 

Usnesení: 
Finanční výbor projednal žádost ZŠ a Praktické školy Svítání, o. p. s., o dar ve výši 20 tis. Kč z rozpočtu 
městského obvodu Pardubice V na projekt - pořízení nového svozového autobusu pro dopravu dětí. 
Finanční výbor doporučuje projednání této žádosti v Zastupitelstvu MO Pardubice V. 
Pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

 

Dále se členové finančního výboru zabývali změnou termínů jednání (přesun z úterý na pondělí 
z technických důvodů). Čas jednání zůstává stejný, tj. v 15:30. 

Původní termín Návrh nového termínu 

úterý 18. 6. 2024 pondělí 17. 6. 2024 

úterý 17. 9. 2024 pondělí 16. 9. 2024 

úterý 26. 11. 2024 pondělí 25. 11. 2024 

úterý 10. 12. 2024 pondělí 9. 12. 2024 

 

Předseda dal o této změně termínů jednání finančního výboru hlasovat.  

Výsledek hlasování: Pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

 

 

 

Termín dalšího jednání finančního výboru bude 17. 6. 2024 od 15:30 hod. v zasedací místnosti ÚMO 
Pardubice V.  

 

 

Ověřil: Ing. Jaroslav Kňava, předseda výboru       Zapsala: Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE   


